
Protokół Nr XVIII/2012 
z osiemnastej sesji  Rady Gminy Męcinka odbytej w dniu 24 sierpnia 2012 r. 

 
Na stan 15-tu radnych, obecnych 11-tu. Nieobecni radni : Karaban Krzysztof, Hołyński Janusz, 
Micek Władysław i Mikołajczyk Mariola.  
 
Otwarcia sesji  Rady Gminy Męcinka dokonał przewodniczący rady Wiesław Gregulski 
wypowiadając formułę: „Otwieram osiemnastą sesję  Rady Gminy Męcinka”. 
Powitał przybyłych na sesję : radnych Gminy Męcinka, wójta gminy -  Zbigniewa Przychodzenia,   
Józefa Święcickiego – skarbnika gminy, Andrzja Czecha – sekretarza gminy, sołtysów wsi,  
kierowników jednostek organizacyjnych oraz przybyłych na sesję mieszkańców gminy. W imieniu 
własnym i radnych przywitał proboszczów parafii rzymskokatolickich z terenu gminy: ks. Marka 
Kluwaka z Męcinki, ks. Jana Bryję z Małuszowa, ks. Zbigniewa Dyla ze Słupa oraz ks. Marka 
Lacha z Pomocnego.  
Po przywitaniu obecnych i stwierdzeniu quorum przedstawił porządek posiedzenia, który 
przewidywał :  

1. Otwarcie sesji. 
2. Informacja Wójta Gminy o pracy w okresie od ostatniej sesji.  
3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań.  
4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie :  
      1) podziału gminy Męcinka na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic,  
 numerów i liczby radnych wybieranych w okręgu, 
 2) wprowadzenia regulaminu korzystania z placów zabaw, boisk sportowych  oraz 
 kompleksu boisk sportowych „Moje boisko – Orlik 2012”, 
 3) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych  straży 
pożarnych z terenu gminy Męcinka za udział w działaniu ratowniczym  w szkoleniu 
 pożarniczym, 

4) zmian w budżecie gminy na 2012 r.  
5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
6. Wolne wnioski i informacje.  
7. Zamknięcie sesji.  

Radni nie wnieśli żadnych zmian ani wniosków do porządku obrad.  
 
Ad. 2.  
Informację o pracy w okresie od ostatniej sesji przedstawił wójt Zbigniew Przychodzeń.  
Radni nie zgłosili uwag ani zapytań do przedstawionej przez wójta informacji. Przewodniczący 
rady stwierdził, że Rada Gminy Męcinka przyjęła informację wójta o działalności w okresie 
pomiędzy sesjami  do akceptującej wiadomości.  
Informacja  stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 3.  
Radni zgłosili następujące interpelacje i zapytania :  
Andrzej Ankus z Piotrowic - świetlica popada w ruinę, drzwi wejściowe – odpadają zawiasy, ściany 
porysowane, okna brudne, stoły wiecznie poprzesuwane (porysowane przy tym), gdyż odbywają się 
tam ćwiczenia. Należy też coś zrobić ze śmierdzącym kominem sąsiada 
Wójt wyjaśnił, że może wypowiedzieć umowę opiekunowi, skoro ten nie może podołać 
obowiązkom.  
Franciszek Rudziec ze Słupa  - problem z kanalizacją , z wywietrzników ulatnia się fetor. 
Wójt odpowiedział, że zakupiono środki i dozownik  - użycie powinno zneutralizować smród.  
Jolanta Dubińska z Pomocnego – wykorzystać kamienie zebrane z pół i wysypać nimi drogi polne.  
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Wojciech Lichoń z Kondratowa – w zadaszeniu na przystanku w Kondratowie brak jednej deski.  
Zakupić środki czystości do sprzątania świetlicy.  
Agnieszka Śmiłowska z Piotrowic – brak regulaminów na placach zabaw.  
Mirosław Brzozowski – na drodze od Słupa do Przybyłowic brak oznakowana, że jest to 
miejscowość zabudowana. Zgłaszany był wniosek aby oświetlić boczną drogę w Sichowie. 
Wójt wyjaśnił, ze jest schemat oświetlenia dla każdej miejscowości. Zostanie zweryfikowane, czy 
możliwe jest oświetlenie tej drogi.   
Mirosław Brzozowski – od dwóch lat sołtys monituje w sprawie tablic ogłoszeniowych.  
Poprosił skarbnika o przedstawienie informacji w sprawie opłaty od posiadania psów.  
Skarbnik wyjaśnił, ze do dnia sesji opłatę za posiadanie psa wpłaciło 35 osób na kwotę 820 zł.  
Gmina ma rozeznanie odnośnie następnych 68 posiadaczy psów.  
Mirosław brzozowski zauważył, ze  mieszkańcy dostają poważny dokument, jakim jest upomnienie 
i ostrzeżenie, ze grozi postępowanie egzekucyjne. Odpowiedzialność sceduje się na sołtysów, aby 
podali wykazy właścicieli psów.  
Wójt wyjaśnił, ze nie był zwolennikiem podejmowania takiej uchwały, ale z kolei RIO może ukarać 
za bezczynność organu w tej sprawie. Dlatego póki co, uchwała musi być realizowana.  
Mirosław brzozowski – problem jest wielowątkowy, dlatego też wprowadzajmy takie prawo, które 
można wyegzekwować. Skarbnik gminy dodał, ze jeżeli sołtysi stanęliby na wysokości zadania, 
opłatę można byłoby wyegzekwować. 6 sołtysów nie zgłosiło ani jednego psa do opodatkowania.  
Pytanie, czyje interesy reprezentują sołtysi.  
Andrzej Ankus – podniosłem rękę za uchwała z ta myślą, ze psy będą czipowane.  
Franciszek Rudziec ze Słupa – to był pomysł radnych, żeby  uporządkować problem bezpańskich 
psów.  
Mirosław Brzozowski – należy wprowadzać takie prawo, które można wyegzekwować.  
Sekretarz gminy zaznaczył, że zasada jest płacenie podatków. Dodał, ze w trakcie roku 
podatkowego nie można zmieniać  stawek ani wprowadzać zwolnień.  Zasada ta wynika z 
konieczności zachowania stabilności budżetu.  
Andrzej Ankus – zrealizować tą uchwałę, aby doprowadzić do zaczipowania psów.  
Sołtys z Chroślic Daniel Rzepa – sołtys czuje się niekomfortowo wchodząc na czyjeś podwórko.  
Na zakończenie dyskusji Mirosław Brzozowski  poprosił skarbnika gminy o przedstawienie 
realizacji uchwały dot. opłaty od posiadania psów na piśmie.  
Sołtys z Małuszowa Małgorzata Czaja– droga w kierunku p. Stadnika jest bardzo zniszczona.  
Agnieszka Śmiłowska zwróciła się do radnych o wyłączanie telefonów komórkowych na czas 
obrad.  
Przewodniczący poinformował radnych, że na zgłoszone interpelacje i zapytania odpowiedzi 
zostaną udzielone w końcowej części obrad. W przypadku niemożności udzielenia odpowiedzi 
wyjaśnienie zostanie udzielone na piśmie w terminie 14-tu dni. 
Ad.4.  
Przewodniczący rady poinformował obecnych, że projekty uchwał przeanalizowane zostały na 
wspólnym posiedzeniu komisji.  

 Ad.4/1. 
 Jako pierwszy rozpatrzony został projekt uchwały w sprawie podziału gminy Męcinka na okręgi 

wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w okręgu.  
W sprawie projektu uchwały głos zabrał sekretarz gminy Andrzej Czech. Poinformował obecnych, 
ze na posiedzeniu komisji stawały różne wnioski, ale do realizacji został 1 dot. zmiany okręgów w 
m. Piotrowice. Wniosek w tej części został zrealizowany i znalazł się w projekcie uchwały 
przedstawionym radnym w dniu sesji.  
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu.    
Przewodniczący rady poddał pod glosowanie podjęcie uchwały w przedstawionym brzmieniu.  
Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosowania. 
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Przewodniczący rady stwierdził, ze Rada Gminy Męcinka poprzez głosowanie  10 głosów „za”, 0  
głosów  „przeciw” , 1 głosów „wstrzymujących się”   podjęła uchwałę w sprawie podziału gminy 
Męcinka na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w 
okręgu i uchwała w tej sprawie Nr XVIII/120/2012 stanowi załącznik do protokołu. 
Ad.4/2. 
Kolejny projekt uchwały dotyczył wprowadzenia regulaminu korzystania z placów zabaw, boisk 
sportowych  oraz  kompleksu boisk sportowych „Moje boisko – Orlik 2012” . 
W sprawie projektu uchwały głos zabrał radny Grzegorz Pisulski i zgłosił wniosek aby w 
regulaminie dot. kompleksu boisk sportowych „Moje boisko – Orlik 2012” zmienić zapis dot. 
zakazu używania butów korkowych i umożliwić wejście na boisko do piłki nożnej w korkach za 
wyjątkiem wkręcanych metalowych.  
Innych uwag w sprawie projektu uchwały nie było. 
Przewodniczący rady poddał pod głosowanie wprowadzenie zmiany do porządku uchwały.  
Za przyjęciem zmiany glosowało 11 radnych (jednomyślnie).  
Następnie przewodniczący rady poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w brzmieniu z 
wprowadzoną zmianą.  
Za podjęciem uchwały glosowało 11 radnych.  
Przewodniczący rady stwierdził, ze Rada Gminy Męcinka poprzez głosowanie  11 głosów „za” 
podjęła uchwałę w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania z placów zabaw, boisk 
sportowych  oraz  kompleksu boisk sportowych „Moje boisko – Orlik 2012” i uchwała w tej 
sprawie Nr XVIII/121/2012 stanowi załącznik do protokołu. 
Ad. 4/3.  
Kolejny projekt uchwały dotyczył ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 
ochotniczych  straży pożarnych z terenu gminy Męcinka za udział w działaniu ratowniczym  w 
szkoleniu pożarniczym . 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do przedstawionego projektu uchwały. Przewodniczący rady 
poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w przedstawionym brzmieniu.  
Za podjęciem uchwały glosowało 11 radnych.  
Przewodniczący rady stwierdził, ze Rada Gminy Męcinka poprzez głosowanie  11 głosów „za” 
podjęła uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 
ochotniczych  straży pożarnych z terenu gminy Męcinka za udział w działaniu ratowniczym  w 
szkoleniu  pożarniczym i uchwała w tej sprawie Nr XVIII/122/2012 stanowi załącznik do 
protokołu. 
Ad. 4/4.  
Ostatni projekt uchwały dotyczył zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do przedstawionego projektu uchwały. Przewodniczący rady 
poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w przedstawionym brzmieniu.  
Za podjęciem uchwały glosowało 11 radnych.  
Przewodniczący rady stwierdził, ze Rada Gminy Męcinka poprzez głosowanie  11 głosów „za” 
podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok i uchwała w tej spawie Nr 
XVIII/123/2012 stanowi załącznik do protokołu.    
Ad. 5.  
W trakcie zgłaszania interpelacji i zapytań udzielono niektórych odpowiedzi. Na pozostałe wójt 
udzieli odpowiedzi na piśmie.  
Ad. 6.  
W sprawach różnych poruszono następujące problemy:  
Jolanta Dubińska zwróciła uwagę na fakt, że każdy obywatel ma prawo przyjść do pracownika i 
uzyskać informacje  dot. organizacji w sołectwach imprez kulturalnych. Z tego tytułu są niesnaski 
we wsi. Ludzie krytykują organizacje tych imprez.  
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Wójt wyjaśnił, ze środki na działalność kulturalną pokazane są w załączniku do uchwały 
budżetowej na stronie BIP.  
Franciszek Rudziec – była chętna osoba , aby otworzyć kram. Rokrocznie w trakcie odpustu  miał 
plac i mógł handlować. W tym roku zgody na to nie uzyskał.  
Wójt wyjaśnił, że  od szeregu lat odbywają się odpusty w tej miejscowości. Od kilku lat 
organizatorem festynu z tej okazji jest ksiądz proboszcz. Placem dysponuje gmina. Proboszcz 
zwrócił się na piśmie i  dostał zgodę na  organizacje  na placu nieodpłatnie.  Ksiądz przy organizacji 
takiej imprezy nie toleruje alkoholu. Doszłoby do skłócenia, gdyby w tym dniu ktoś handlował 
alkoholem.  
Sołtys z Chełmca Maria Dobrydnio – zobowiązać właścicieli działek aby je wykosili.  
Agnieszka Śmiłowska – w zeszłym roku dyskutowaliśmy o tym, aby był ustalony harmonogram 
imprez. Dzisiaj dowiaduję się, że będą dożynki wiejskie w Chełmcu i Kondratowie. Jaki wpływ ma 
gmina na to gmina, aby w dniu, gdy jest impreza gminna nie było innych spotkań.  
Wojciech Lichoń zauważył, że kto będzie chciał przyjechać na dożynki gminne to i tak przyjedzie, 
poza tym delegacja ich miejscowości  z wieńcem wybiera się do Chroślic. 
Mirosław Brzozowski poparł radną Śmiłowską, również uważa, że jak jest impreza gminna nie 
powinno być nigdzie innych festynów aby umożliwić mieszkańcom w imprezie gminnej.  
Skarbnik gminy przypomniał radnym i sołtysom, ze 30 września  jest to termin, do  którego trzeba 
podjąć decyzje o przeznaczeniu funduszu sołeckiego w roku przyszłym.  
Ad. 7.  
Przewodniczący rady stwierdził wyczerpanie porządku dziennego sesji. 
Podziękował radnym i zaproszonym gościom za udział w obradach. 
Osiemnastą  sesję Rady Gminy Męcinka ogłosił za zamkniętą.  
 
 
Protokołowała :  
 
Małgorzata Rodzeń  
 
 
 
 


